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ADVIESLIJST GEZAMENLIJKE COMMISSIE  
29 oktober 2020  

 
Presentielijst 
Aanwezig: 
Doorenbos, B. (Commissievoorzitter) 
Deneer, J.A. (Griffier) 
 
Dinther, C.J.W.M. van (VVD) 
Elzen, C.H.M. van der (SP) 
Jans, R.J.E.J. (CDA) 
Maine, M.F.H. du (VVD) 
Meuwissen, D.H. (D66) 
Middelhoff, L.A.J.M. (PvdA-GroenLinks) 
Peijnenburg-van Gemert, B.W. (Gemeentebelangen) 
Schuurmans, H.M.J. (Gemeentebelangen) 
Sprik, K. (PvdA-GroenLinks) 
Versteeg, M.E.E. (Gemeentebelangen) 
Vos, Y. (CDA) 
Vossen, A.F.J. van der (PvdA-GroenLinks) 
Wiggen, S.J.M. van (SP) 
Zee, S.J.R. van der (Gemeentebelangen) 
 
Mortel, R.J. van de (Burgemeester)  
Heijboer, S.I.S. (Wethouder) 
Pennings, P.F.W.M. (Wethouder) 
Ven, T.O.S. van de (Wethouder)  
Woesik, A.L. van (Wethouder)  
 

 
1. Opening  
De voorzitter opent de vergadering. 
 
2. Spreekrecht voor het publiek 
Er zijn geen aanmeldingen.  
 
3. Vaststellen  
3.1 Vaststellen agenda  
De voorzitter trekt het stemcijfer van VVD. Dit betekent dat de VVD met de beraadslagingen mag 
beginnen. 
 
PvdA-GL doet een ordevoorstel om de kredietvoorstellen IKC en gymzaal De Baarzen én 
nieuwbouw Zuiderbos toe te voegen aan de agenda.  
 
Het ordevoorstel wordt verworpen met drie stemmen tegen (D66, CDA en SP) en drie stemmen voor (PvdA-GL, 
GB en VVD) 
 
De commissie stemt in met de agenda. 
 
3.2 Vaststellen advieslijst 
De advieslijst wordt ongewijzigd vastgesteld.  
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3.3 Actualiseren voortgangslijst 
Wethouder Van de Ven: 

- Brug Deutersestraat 
Volgende week donderdag vinden de werkzaamheden plaats om de brug veiliger in te richten.  
 
Wethouder Pennings: 

- Verhuurderspositie Olmenlaan 
De wethouder geeft aan dat de gemeente bezig is met de laatste onderhandelingen met de Charlotte 
van Beuningenstichting. Eerst wordt de Driesedam overgedragen en daarna de Olmenlaan. Er wordt 
nu nog onderhandeld over de laatste plek op de Driesedam. De wethouder hoopt dat er voor het 
einde van het jaar uitsluitsel is.  

- Bestemmingsplan Buitengebied 
De provincie heeft tot volgende week de mogelijkheid om een zienswijze in te dienen. Daarna ligt 
het ter inzage bij de gemeente Haaren. De ontvangende gemeenten beraden zich, maar wachten 
eerst de reactie van de provincie af. Daarna wordt de raad geïnformeerd.  
 
Wethouder Heijboer: 

- Statushouders Haaren 
De gemeente Haaren is hard op weg om de achterstand in te lopen en hopen dit jaar huisvesting 
voor tien personen te realiseren. Op 1 januari resteren dan nog drie personen om te huisvesten. 
 
Wethouder van Woesik: 

- Verkeerslichten N65 
Rijkswaterstaat heeft een rapport opgesteld en de verkeerslichten anders afgesteld. De oversteektijd 
is van 9 naar 11 seconden gegaan voor fietsers.  
 
3.4 Actualiseren Motiemonitor 
Wethouder Van de Ven:  

- Duurzaamheidsmaatregelen Bergenshuizen 
Er komt dit kwartaal een raadsinformatiebrief naar de raad.  
 
4. Mededelingen 
4.1 Mededelingen vanuit de commissie 
De heer Middelhoff geeft aan dat er een vergadering is geweest van het Algemeen Bestuur van de 
WSD. In die bijeenkomst is besproken hoe de coronasituatie uitpakt voor het bedrijf. De 
verwachting is dat er een verlies wordt geleden van € 1,5 tot 2 miljoen. Waarschijnlijk wordt de 
WSD daarvoor gecompenseerd en anders wordt dat bedrag via de eigen middelen betaald.  
 
4.2 Mededelingen vanuit het college 
Burgemeester Van de Mortel: 

- Noodverordening corona en nieuwe wet 
De burgemeester geeft aan dat er een nieuwe wet komt voor de coronamaatregelen met beperkte 
bevoegdheden voor de burgemeester. De notitie van de Veiligheidsregio wordt afgewacht en 
vervolgens wordt er in het Presidium een procesafspraak gemaakt hoe de nieuwe wet met de 
gemeenteraad wordt besproken.  
 
5. Ter opiniëring  
n.v.t. 
 
6. Ter advisering  
6.1 Zienswijzeverzoek Veiligheidsregio Brabant-Noord deelname in werkgeversvereniging: 
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PvdA-GL: De Veiligheidsregio vraagt om een zienswijze voor deelname aan de 
werkgeversvereniging. Hierin worden de beroepswerknemers vertegenwoordigd en dat is uitstekend. 
Het grootste deel van het personeelsbestand bestaat uit vrijwilligers. Om de belangen van de 
vrijwilligers te borgen is het van belang dat er ook een gesprek plaatsvindt met een 
vertegenwoordiging van die vrijwilligers. Wij willen de werkgever oproepen om contact te leggen 
met de vrijwilligers. Dat gesprek is noodzakelijk. Wij zullen hiervoor een amendement indienen om 
deze boodschap in de zienswijze te vast te leggen.  
 
D66: Wij zien het voorstel van PvdA-GL graag tegemoet.  
 
GB: Door Europese regelgeving is er een denktank brandweer Nederland. Dit geeft onrust met 
betrekking tot de rechtspositie van vrijwilligers. De brandweer haalt zijn bestaansrecht uit 
vrijwilligers. De vrijwilligers willen gelijkwaardig werken en gehoord worden met beroepspersoneel. 
De vrijwillige brandweer moet ook kunnen participeren. Daarom steunen wij het amendement van 
PvdA-GL. 
 
VVD: Is benieuwd naar het amendement.  
 
CDA: Wij wachten graag het amendement af. 
 
Burgemeester Van de Mortel: Ik wacht graag het amendement af. Iedereen waardeert de 
ondersteuning van de vrijwilligers bij de brandweer. We moeten met elkaar zorgen dat het werk 
aantrekkelijk blijft voor vrijwilligers. We moeten onderzoeken hoe we dat kunnen borgen. Nu zijn ze 
ondervertegenwoordigd in de brandweerkamer. Een oproep ondersteunen we volledig.  
 
De commissie agendeert het voorstel als bespreekstuk voor de raadsvergadering van 5 november 2020. 
 
6.2 Bestuursrapportage (Burap) II 2020 
 
VVD geeft aan dat de Burap II geen feest is. Het lag in de lijn van verwachting. Corona houdt 
iedereen in zijn greep. Het Molenven is een hoogtepunt met een hogere opbrengst. De algemene 
tendens is een beetje somber. We kunnen instemmen met de Burap, het is een hamerstuk.    
 
CDA geeft aan dat het goed is dat de septembercirculaire is meegenomen in de Burap. In een 
raadsinformatiebrief wordt gewezen op de nieuwe verdeling van het gemeentefonds bij de 
decembercirculaire. Dat lijkt minder nadelig uit te vallen voor kleinere gemeenten zoals Vught. Het 
CDA is benieuwd naar de herverdelingseffecten voor Vught.   
 
PvdA-GL sluit zich aan bij de VVD. Het beleid lijkt goed te worden uitgevoerd. Er is wel een tekort 
van € 200.000. Het is eerder voorgekomen dat bij de jaarrekening er toch een positief resultaat is. De 
grootste tegenvaller zit bij de leges door de stikstofproblematiek. De gevolgen van Covid-19 vallen 
nog mee, maar dat kan nog veranderen. Daarom is het goed dat het college de middelen beschikbaar 
houdt. We houden een vinger aan de pols, maar het is voor ons een hamerstuk.  
 
D66: We maken ons op dit moment meer zorgen. De plussen wegen niet meer op tegen de minnen. 
Veel uitgaven hebben niets te maken met de coronacrisis, maar met de uitgaven van het college. De 
uitgaven worden niet beperkt. Het sociaal domein laat wel een plus zien, maar dat komt door 
onderbenutting. Er is een forse negatieve bijstelling van de begroting, niet allen door de coronacrisis. 
 
GB: Door corona is 2020 een bijzonder jaar. Inkomsten blijven achter en voornemens worden 
uitgesteld. Een aantal zaken gaan wel door zoals infrastructuur. Op een aantal programma’s zijn de 
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resultaten achtergebleven door de coronacrisis. Toch een compliment aan het college. Voor ons is 
het een hamerstuk. 
 
SP: Het is een lastige periode. Dat maakt het lastig om de Burap te beoordelen. We kunnen wel 
kijken naar de dingen die met elkaar zijn afgesproken. Daar zijn een aantal dingen niet goed los van 
corona. Wij komen daar bij de raadsvergadering op terug.  
 
Wethouder Van de Ven: De afwijking van de begroting moet in perspectief worden gezien. De 
afwijking is kleiner dan een half procent. De afwijkingen door corona worden apart gehouden. Met 
de coronamiddelen meegerekend zouden we eigenlijk op nul uitkomen. Bij het sociaal domein 
hielden we rekening met een groei, maar dat lijkt mee te vallen.  
 
Wethouder Heijboer: We doen er alles aan om mensen te bereiken. We kijken naar alle 
mogelijkheden om te informeren. Dat gebeurt onder andere met Welzijn Vught.  
 
2e termijn 
 
VVD: De tegenvallers zijn grotendeels te verklaren door lagere legesopbrengsten. Het beleid is goed 
uitgevoerd. Wellicht dat we toch nog een positieve jaarrekening krijgen.  
 
CDA: We gaan in 2020 en 2021 van een positief saldo naar een negatief saldo. Ongeveer een daling 
van een miljoen. Dat is geen marginaal verschil.  
 
PvdA-GL: Er is een forse toename in het aantal toekenningen bij de bijstand. Er wordt dus 
ruimhartig mee omgegaan. Hamerstuk. 
 
D66: De coronaeffecten staan gescheiden in de Burap, dus er is een negatief resultaat. Ik zie graag 
concrete acties. Het is een hamerstuk.  
 
SP: Een afwijking van een half procent is niet veel, maar daar moet je niet alleen naar kijken. Dat 
zijn plussen en minnen. Voor ons is het een bespreekstuk.  
 
De commissie agendeert het voorstel als bespreekstuk voor de raadsvergadering van 5 november 2020. 
 
6.3 Programmabegroting 2021 
CDA: Deze begroting is de startpositie voor het nieuwe college. Het is een dramatische begroting. 
De schuldenlast is te hoog en gaat te langzaam omlaag. De VNG-norm is 130 procent. Vught zit € 
20 miljoen boven de norm. Het CDA heeft hier meerdere keren voor gewaarschuwd. De aflossing 
en rente gaan een beslag leggen op onze begroting. Dat gaat de inwoners geld kosten. De 
houdbaarheid van de schuldenlast is de norm. Deze positie is niet houdbaar. De gemeenteraad komt 
voor lastige keuzes te staan de komende maanden.  
 
PvdA-GL: De VNG kent geen normen, maar richtlijnen. De raad heeft bijna 13 jaar lang 
samengewerkt om dit resultaat op de N65 te bewerken. Dit is een bijzondere begroting omdat deze 
begroting op 1 januari 2021 niet meer correct is door de herindeling. Daarom is er ook een 
beleidsarme begroting. De meerjarenbegroting laat een structureel positief beeld zien. De gemeente 
loopt risico met de schuld. Vught kan deze lasten echter betalen. Daarbij zijn er ook verschillende 
beleidsresultaten geboekt de afgelopen tijd. Dat is een prestatie van formaat.  
 
D66: De bespreking van deze begroting is een herhaling van zetten. De risico’s worden 
doorgeschoven. De motie ‘duurzame meerjarenbegroting’ is ook doorgeschoven naar de volgende 
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periode. We hadden liever het tegenovergestelde gezien. We zijn bezorgd over de huidige positie. 
We moeten zo snel mogelijk uit deze situatie komen. De wendbaarheid is ook uit de begroting. Er 
zijn nog veel onzekerheden in de toekomst door Covid en de verdeling van het Gemeentefonds.  
 
GB: Het glas is halfvol. Jammer dat andere partijen het glas half leeg zien. We horen geen 
oplossingen van andere partijen. Op 1 januari is er meer duidelijk over de begroting, dan is de 
herindeling geweest. Wij maken ons ook zorgen over de schulden. We moeten blijven opletten en 
kijken naar manieren om de positie te verbeteren. We kunnen bijvoorbeeld het gemeentekantoor 
verkopen en benodigde ruimte terug huren. Het is een bespreekstuk. 
 
SP: Het is de laatste begroting en het startpunt voor het volgende college. Het valt tegen dat er meer 
schulden zijn en dat de positie verslechterd. Wij zijn er begin vorig jaar achter gekomen dat we niet 
alle informatie hadden. Nu lijkt het erop dat we er op achteruit gaan en dat we het niet kunnen 
betalen. We zijn meegegaan totdat het duidelijk werd dat we er op achter uit gaan.  
 
VVD: De begroting is beleidsarm en geldt maar tot 1 januari 2021. Het is een verplichting. In januari 
stellen we een begroting vast met Helvoirt erbij. De begroting die er nu ligt is sluitend. In de 
toekomst is er een overschot zonder dat we de OZB verhogen. Er zijn wel schulden. Het beeld van 
2021 is onduidelijk, maar met de komst van Helvoirt wordt het beeld waarschijnlijk positiever.  
 
Wethouder Van de Ven: Vught had voor de coronacrisis geen tekort. De schuldquote is geen norm 
en hoeft geen probleem te zijn. Vught heeft een structureel sluitende begroting. Veel gemeenten in 
Nederland hebben een hoge schuld. Er zijn geen bezuinigingen en lastenverhogingen. Op 4 januari 
is er een nieuwe begroting en waarschijnlijk is de herindeling positief voor de schuldpositie.  
 
2e termijn  
 
CDA: De begroting is het belangrijkste instrument van de raad. De begroting mist essentiële 
investeringen voor het onderwijs. Daar hebben we herhaaldelijk om gevraagd.  
 
PvdA-GL: Bij veel andere gemeenten is er een lagere schuldenlast, maar krijgt men geen sluitende 
begroting. De vraag is wat men liever heeft. De begroting is beleidsarm. Voor het Integraal 
Huisvestingsplan is nog geen besluit genomen, dan moet je ook geen bedrag opnemen in de 
begroting.    
 
D66: De begroting is op dit moment gewoon niet positief. In de raadsvergadering komen we terug 
op een aantal punten terug. De duurzame meerjarenbegroting is voor ons heel belangrijk en daar 
moeten we wat aan gaan doen. Voor D66 is het belangrijk dat de partijen elkaar weer gaan 
opzoeken.  
 
GB: We zijn benieuwd naar de begroting op 4 januari. Dan kunnen we wellicht concrete afspraken 
maken.  
 
SP: De gemeente is binnen twee jaar van heel gezond naar ongezond gegaan wat betreft de 
schuldpositie. Dat is een groot verschil. Daar maken we ons zorgen om. Wat gebeurt er als de rente 
gaat stijgen? 
 
VVD: De positie van de gemeente is snel verslechterd omdat we in één keer de schulden zijn 
aangegaan omdat dat financieel op de lange termijn beter uitpakt. De begroting van vanavond is 
zonder Helvoirt en is op 1 januari niet meer relevant.  
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Wethouder Van de Ven: Onze positie is robuust. We maken nu een grote klapper, maar dat is 
eenmalig. Dit gebeurt niet nog een keer. We sluiten nu voor langere tijd een lening af tegen een zeer 
lage rente. Er is ook geld gereserveerd voor stijgende rentes. Als we nog niet weten wat iets gaat 
kosten, dan nemen we het niet mee in de begroting.  
 
De commissie agendeert het voorstel als bespreekstuk voor de raadsvergadering van 5 november 2020. 
 
7. Rondvraag en sluiting 
 
CDA: De raad van de gemeente Haaren heeft een brief gekregen van het college over het 
Bestemmingsplan Buitengebied. Kan het college deze manier van werken toelichten? 
 
Burgemeester Van de Mortel: Bij het Bestemmingsplan Buitengebied werken de drie ontvangende 
gemeenten van het begin samen om aan te geven waarom wij tegen het plan zijn. Wij vonden het 
van belang om gezamenlijk aan te geven wat de bezwaren zijn en de gemeente Haaren dringend te 
vragen tegen te stemmen. Ik zoek uit hoe de brief verstuurd is (toezegging).   
 
CDA: De aanbesteding van de N65 loopt nu en wij roepen op om niet te gunnen voordat het 
bestemmingsplan onherroepelijk is. Wordt dat ook gedaan? 
 
Wethouder Van Woesik: De gemeente Vught draagt € 21 miljoen af en het project is overgedragen 
aan de provincie en die draagt ook alle risico.  
 
CDA: Bij het viaduct bij Van der Valk is het voetpad verdwenen en ligt nu een fietspad met twee 
richtingen. Dat loopt uit op een hek. Het voetpad is erg smal. Is die situatie tijdelijk? Anders is het 
gevaarlijk. Daarnaast heeft de Fietsersbond een brief gestuurd met de boodschap dat er een trap zou 
komen. Dat is op Vughts grondgebied. Klopt dat en waarom weten wij dat niet?  
 
Wethouder Van de Ven: ik stuur schriftelijk een antwoord (toezegging).  
 
D66: De voetverbinding bij de nieuwe brug is verdwenen. Hoe wordt dat nu geregeld? 
 
Wethouder Van de Ven: Dat blijft hetzelfde zoals het nu is.  
 
CDA: Kan het voetpad bij de brug niet aan de oostzijde komen?   
 
Wethouder Van de Ven: Dat kan niet. De brug is aan die zijde langer en dan is het pad ook veel 
duurder. Dat past niet meer in de begroting.  
 
De voorzitter dankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit de vergadering om 23:50 uur.  
  
Vastgesteld in de vergadering van de Gezamenlijke commissie van 28 januari 2020.  
 
de griffier,     
drs. J.A. Deneer 
 
 
 
 
 
de voorzitter 


